
 
Protokół 

z  sesji IV Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 28 stycznia 2015 roku. 
 
Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  IV Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję : 
- Radnych Powiatu Sandomierskiego, 
- Radnych Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych 
starostwa, 
- Burmistrzów i  Wójtów, 
- Pracowników starostwa, 
- Mieszkańców powiatu, 
- Przedstawicieli mediów, 

Ad. 2 
Przewodniczący poinformował, że Komisarz Wyborczy wygasił  mandat 
Pani Ewy Kondek i na jej miejsce wskazał kolejną osobę z listy nr 12 – 
Komitet Wyborczy Wyborców Nasz Powiat - Pana Janusza Pońskiego, który 
w wyborach uzyskał największą liczbę głosów i nie utracił prawa 
wybieralności. Pan Janusz Poński otrzymał Postanowienie Komisarza 
Wyborczego   w Kielcach II o obsadzeniu mandatu. 
W związku z tym za chwilę odbędzie się ślubowanie radnego. 

 Poprosił o powstanie – odczytał rotę ślubowania. Następnie poinformował, 
że ślubowanie może zawierać zdanie „Tak mi dopomóż Bóg”. 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec 
Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, 
czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej 
powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw 
Rzeczypospolitej Polskiej”. 
Przewodniczący poprosił  Pana Janusza Pońskiego o złożenie ślubowania. 



Pan Janusz Poński złożył ślubowanie. 
Przewodniczący stwierdził, że po złożeniu ślubowania Pan Janusz Poński 
objął mandat Radnego Rady Powiatu w Sandomierzu. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący  poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. 
 

1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Powiatu                         

w Sandomierzu.   
3. Przyjęcie porządku obrad IV sesji Rady Powiatu. 
4. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności 

Zarządu Powiatu. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu sandomierskiego na 2015 rok: 
a) przedstawienie opinii RIO do projektu uchwały budżetowej, 
b )opinia Komisji Budżetu i Finansów do projektu uchwały, 
c)dyskusja, 
d) przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-2027. 
e) przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
sandomierskiego na 2015 rok. 

7. Sprawozdanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  wraz                
z informacją o realizacji „Powiatowego Programu Zapobiegania 
Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i 
Porządku Publicznego za 2014 rok”. 

8. Informacja dyrektora Szpitala Specjalistycznego Ducha 
Świętego w Sandomierzu na temat sporu zbiorowego                           
z personelem szpitala. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji 
Rady Powiatu w Sandomierzu, określenia przedmiotu ich 
działania i składu osobowego. 
b) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Sandomierzu.   

10. Interpelacje i zapytania. 
11. Sprawy różne. 
12. Zakończenie obrad IV sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

 



Ad. 4 
Przewodniczący poinformował, że protokół z III sesji Rady Powiatu zgodnie 
z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady. Zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół III sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesjami. 

  Starosta poinformował, że   Zarząd Powiatu od ostatniej sesji odbył trzy 
posiedzenia wynikiem, których są między innymi projekty uchwał 
skierowane Wysokiej Radzie do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 

Ponadto poinformował o wydarzeniach, jakie miały miejsce w tym okresie: 

W dniu 8 stycznia 2015 roku odbyła się II tura konkursu na wybór 
dyrektora Muzeum Okręgowego w Sandomierzu. Spośród 4 kandydatów 
zakwalifikowanych do II tury na Dyrektora Muzeum Okręgowego w 
Sandomierzu wybrano Pana Dominika Abłamowicza. 

W dniu 15 stycznia 2015 roku przed siedzibą Starostwa Powiatowego 
odbyła się pikieta zorganizowana przez związki zawodowe pielęgniarek. 
Udział wzięło około 250 osób. Liderzy związkowi wygłosili przemówienia 
zwracając uwagę na nierealizowane postulaty dotyczące wypłaty nagród i 
podwyżki płac. Zebrani wręczyli petycję Staroście. Udzielone przez Starostę 
odpowiedzi nie zadowoliły uczestników pikiety, którzy zapowiedzieli 
eskalacje protestów. 

 Od dnia 2 lutego  do 5 marca 2015 r. zostanie przeprowadzona   
kwalifikacja wojskowa na terenie powiatu sandomierskiego. W tym roku do 
kwalifikacji wojskowej stanie ok. 577 osób, w tym 527 to rocznik 
podstawowy  “1996" i 38 osób z rocznika starszego, a także 12 kobiet. 

W dniu dzisiejszym rozpoczęły się w Sandomierzu XXIV-Ogólnopolskie 
Spotkania Sadownicze „SANDOMIERZ 2015”.  Celem spotkań jest 
popularyzacja nowoczesnych metod prowadzenia sadów oraz zwalczanie 
chorób i szkodników                     w uprawach sadowniczych. Omawiane będą 
aspekty organizacyjne związane z różnicowaniem rynków zbytu oraz 
zmiany w strukturze nasadzeń z zakresie odmianowym                              i 
gatunkowym. Powyższe działania będą wspierane środkami 
przewidzianymi w PROW na lata 2014-2020. 

 



Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 

Radny Ryszard Nagórny poprosił, aby w sprawozdaniach przedstawiać, 
jakie uchwały podejmuje Zarząd oprócz tych, które rozpatruje Rada. 

Przewodniczący powiedział, że wszystkie uchwały publikowane są na 
stronie BIP starostwa, więc każdy może się zapoznać. 

Więcej pytań nie było. Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 6 

Przewodniczący poinformował, że  kolejny punkt porządku obrad dotyczy 
rozpatrzenia projektów uchwał w sprawach: 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027 r. oraz uchwalenia budżetu Powiatu Sandomierskiego na 2015r. 

Poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektów uchwał. 

Pan Wojciech Wereszczyński przedstawił projekty uchwał w sprawach  
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na 
lata 2015-2027 oraz projektu uchwały budżetowej na 2015 rok. 
Poinformował, że WPF przyjmuje się na lata 2015-2027 i obejmuje: 
1. dochody i wydatki bieżące powiatu. 
2. dochody majątkowe  
3. wynik budżetu Powiatu. 
4. przeznaczenie nadwyżki albo sposób sfinansowania deficytu. 
5. przychody i rozchody budżetu powiatu 
6. kwotę długu Powiatu, w tym relację, o której mowa w art. 243 ustawy o 
finansach publicznych oraz sposób sfinansowania długu. 
Ponadto, ustala się wykaz wieloletnich przedsięwzięć Powiatu oraz 
upoważnia się zarząd do zaciągania zobowiązań na wieloletnie 
przedsięwzięcia w granicach kwot określonych  na zobowiązania, a także do 
przekazania uprawnień kierownikom jednostek do zaciągania zobowiązań. 
Następnie  Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu powiatu na 2015 r.  Poinformował, że dochód budżetu powiatu 
ustala się w wysokości 72.429.888,49 zł, natomiast wydatki w wysokości 
74.334.843 zł. Deficyt budżetu powiatu w wysokości 1.904.954,51 zł 
zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciągniętych kredytów. 
Przychody budżetu w wysokości 2.404.955 zł, rozchody w wysokości 
500.000,49 zł. Ponadto w budżecie tworzy się rezerwy : ogólną w 
wysokości 680.000 zł, celową w wysokości 160.000 zł. 

W ramach planowanego budżetu finansowane będą wydatki związane z 
utrzymaniem jednostek oraz realizacją zadań.   



 
Przewodniczący poinformował, że wszystkie Komisje zapoznały się z w/w 
projektami uchwał. Nie wpłynęły wnioski dotyczące zmian w projekcie 
uchwały budżetowej.   

Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 
pozytywną opinię do w/w projektów uchwał. Projekty spełniają wymogi 
formalne i materialne, zawierają podstawowe elementy określone w 
ustawie o finansach publicznych. 

 Poprosił Skarbnika Powiatu Pana  o przedstawienie  Uchwał Nr  131/2014, 
132/2014, 133/2014,  I Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 17 grudnia 2014r. w sprawach:   

- opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu w Sandomierzu na 
lata 2015-2027. 

-   opinii o projekcie budżetu Powiatu w Sandomierzu na 2015 r. 

- możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Sandomierz na 2015 r. 

 Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-2027. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja zapoznała się z projektem 
uchwały i wyraziła pozytywną opinię. 

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr  IV/19/2015 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027 została przyjęta jednogłośnie. 

 Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii do przedłożonego projektu uchwały budżetowej na 
2015 r. 

Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna, 
gospodarka finansowa Powiatu prowadzona jest z zachowaniem 
bezpieczeństwa finansowego. 

 Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr IV/20/2015 w sprawie  
uchwalenia budżetu Powiatu Sandomierskiego na 2015 r. została podjęta 
jednogłośnie. 

 



Ad. 7 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku wraz z 
informacją o realizacji „Powiatowego Programu Zapobiegania 
Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 
Publicznego za 2014r”. 
Przewodniczący poprosił Starostę, a zarazem Przewodniczącego Komisji 
Bezpieczeństwa  i Porządku o przedstawienie opinii do w/w  
Sprawozdania.  Starosta poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna.  
Starosta podziękował członkom komisji za aktywne uczestnictwo, 
Komendantom  Policji, Straży za zabezpieczenie przeciwpowodziowe. 
Podziękował wszystkim jednostkom zaangażowanym w  prace związane z 
Programem.   

Przewodniczący zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. Sprawozdanie 
zostało przyjęte 

 
Ad. 8  
Przewodniczący poprosił Dyrektora Szpitala Specjalistycznego Ducha 
Świętego w Sandomierzu o przedstawienie informacji  na temat sporu 
zbiorowego z personelem szpitala. 
 
Pan Janusz Sikorski Dyrektor szpitala poinformował, że od paru miesięcy 
pomiędzy związkami zawodowymi, a dyrekcją szpitala toczy się spór 
związany z żądaniem wypłaty  jednorazowej premii dla personelu 
medycznego w wysokości 500 zł oraz dla pozostałego personelu w 
wysokości 300 zł tytułem przyznanej szpitalowi akredytacji. Drugim 
postulatem jest podniesienie od 1 stycznia 2015 r. płac zasadniczych o 200 
zł dla wszystkich pracowników, których płaca zasadnicza nie przekracza 
3.000 zł. 
Dyrektor poinformował, że w dniu 10 grudnia 2014 r. podpisano protokół 
rozbieżności pomiędzy Zespołem Negocjacyjnym, Dyrektorem Szpitala, a 
czterema związkami zawodowymi działającymi w szpitalu. 

Dyrektor wyjaśnił, że  pierwszy postulat będzie można zrealizować  z 
chwilą, gdy szpital otrzyma dodatkowe środki finansowe poprzez 
zwiększenie kontraktu o zapowiadane przez Ministra Zdrowia  3% wartości 
kontraktu. Dyrektor podkreślił, że szpital nie otrzymał z tytułu posiadanego 
certyfikatu akredytacyjnego, żadnych dodatkowych środków. 

Dyrektor poinformował, że wysokość zaplanowanego przez NFZ kontraktu 
na rok 2015 oraz sposób alokacji tych środków nie daje możliwości 
planowania dodatkowych wydatków związanych z podwyższeniem 



wynagrodzeń pracownikom. Kwestia ta może być negocjowana dopiero po 
uzyskaniu informacji na temat realizacji „Pakietu onkologicznego”, który 
jest kontraktem otwartym czyli nie limitowanym i z tego tytułu może 
zaistnieć możliwość uzyskania dodatkowych przychodów, mniej więcej po 
półrocznym okresie realizacji umowy. Obecnie szpitalowi zabrano około 3,5 
mln zł. Powinno być więcej pieniędzy, a tu ujęto i włożono do pakietu, tylko 
nie wiadomo, czy szpital odzyska te pieniądze. Wcześniej pacjenta z gmin 
kierowano do szpitala na badania, obecnie pacjent sam kieruje się do 
szpitala onkologicznego, szpital traci środki.  

Dyrektor powiedział, że należy wykazać daleko idącą ostrożność, mogą być 
podwyżki, ale muszą być środki. Jeżeli nie będzie pieniędzy to wypłaty 
podwyżek spowodują zadłużenie. Szpital jest na etapie mediacji. Mediator 
spotkał się z przedstawicielami związków. Na jutro jest umówione wspólne 
spotkanie. Co będzie, jest uzależnione od trzech stron. Podkreślił, żeby 
mogły być zrealizowane postulaty, to trzeba znaleźć źródło finansowania. 

Radna Anna Glibowska powiedziała, że  zgłasza wniosek, aby Starosta z 
Dyrektorem szpitala udali się do Narodowego Funduszu o dodatkowe 
środki. Podkreśliła, że rolą Starosty i Dyrektora jest, aby pracownikom 
szpitala wypłacić podwyżkę. 

Dyrektor wyjaśnił, że w szpitalu jest odpowiedzialny pracownik, który 
codziennie kontaktuje się z Funduszem w Kielcach. 

Pan Starosta poinformował, że w poniedziałek wraz z dyrektorem był w 
Funduszu i rozmawiali z dyrektorem na temat sytuacji finansowej szpitala 
w Sandomierzu. Jest ciężko, ale prosi o wyrozumiałość i cierpliwość. Jest 
mediator, toczą się mediacje, może coś się uda wynegocjować.  

Przewodniczący potwierdził, że może uda się dojść do porozumienia. Rada 
Powiatu niewiele może pomóc. Uważa, że trzeba wykazać się cierpliwością i 
mieć na uwadze dobro pacjenta. 

Ad. 9  Rozpatrzenie projektów uchwał: 

a) Przewodniczący poinformował, że  w związku ze złożeniem ślubowania 
przez radnego Pana Janusza Pońskiego, należy przyjąć  radnego do składu 
komisji.  

Powiedział, że ustalono, że Pan Janusz Poński zostanie wpisany w skład 
komisji, w których wcześniej miała pracować Pani Ewa Kondek. 

Zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 



Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr IV/21/2015 zmieniająca uchwałę 
w sprawie powołania stałych komisji Rady Powiatu w Sandomierzu, 
określenia przedmiotu ich działania i składu osobowego została podjęta 
jednogłośnie. 

b) Przewodniczący poinformował, że kolejny punkt dotyczy zmiany 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Sandomierzu.  

Przewodniczący poprosił Sekretarza o poinformowanie, czego dotyczą 
zmiany. 

Sekretarz poinformował, że zmiany dotyczą wyłączenia ze struktury 
organizacyjnej Starostwa stanowiska etatowego członka zarządu, w 
związku z tym należy uchylić § 15 i nadać nowe brzmienie § 25 ust. 1 
regulaminu oraz w § 13 uchyla się pkt 2;. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr IV/22/2015 zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Sandomierzu została podjęta jednogłośnie.   

Ad. 10 
Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu. 
 
Interpelację złożył radny Roman Dragan – prosi o wykonanie ronda na 

skrzyżowaniu drogi powiatowej  w miejscowości Chobrzany przy Zespole 
Szkół. Celem jest poprawa bezpieczeństwa na drodze. 

Przewodniczący poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
Kolejną interpelację w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

złożył radny Waldemar Maruszczak – w sprawie uzupełnienia projektu 
„Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2020” o zadanie w 
postaci rozbudowy drogi krajowej nr 77 (ul. Lwowskiej oraz ul. 
Lwowskiej bis) wraz z remontem mostu na rzece Wiśle w Sandomierzu. 

Starosta udzielił odpowiedzi, że zostało wysłane pismo w tej sprawie do 
Ministerstwa 

 
Ad. 11 
 Sprawy różne. 
 



Ad. 12 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady IV  
sesji o godz. 12:20. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec         
 
 


